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(EN)A system for estimating a strain of a component and method of
estimating strain is provided. The system includes a signal generator
configured to transmit a signal toward the component. A sensor is coupled
to the component and configured to receive the signal and to generate a
reflected signal. The system includes a fiber Bragg grating filter coupled to
the sensor and configured to filter the reflected signal and to generate a
filtered signal. A detector is coupled to the filter and configured to convert
the filtered signal to a time domain signal. The system includes an artificial
neural network coupled to the detector and configured to process the time
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domain signal to facilitate estimating the strain of the component.

(FR)La présente invention concerne un systéme permettant d'estimer la
déformation d'un élément et un procédé d'estimation de déformation. Le
systeme selon l'invention comprend un générateur de signaux configuré
pour transmettre un signal vers un élément. Un capteur est couplé a
I'élément et configuré pour recevoir le signal et pour générer un signal
réfléchi. Le systeme comprend un filtre & réseau de Bragg sur fibre couplé
au capteur et configuré pour filtrer le signal réfléchi et pour générer un
signal filtré. Un détecteur est couplé au filtre et configuré pour convertir le
signal filtré en un signal du domaine temporel. Le systeme comprend un
réseau neuronal artificiel couplé au détecteur et configuré pour traiter le
signal du domaine temporel de maniere a faciliter I'estimation de la
déformation de I'élément.
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